



## Bureau of Cultural and Educational Affairs in Canada

## Bureau des Affaires Culturelles et L'Education du Consulat General d'Egypte au Canada

### Contact Us

Egyptian Bureau of Cultural and Educational Affairs in Canada

1 Place Ville-Marie #1076  
Montréal, Québec  
H3B 4S6 Canada

Phone: (514) 866-0239 - Fax: (514) 866-0932  
Opening hours Help-desk: Monday to Friday from 09:00 to 15:30  
e-mail: bcac@egypt-edu-can.net

### النشرة الدورية لمكتب الثقافى المصرى بكندا للربع الأول من 2017 – BCAC Newsletter – Bulletin 1<sup>st</sup> Quarter (Jan-Mar 2017)

This newsletter provides highlights on Egyptian cultural activities conducted and supported by our Egyptian Cultural & Educational Office also supported by the Egyptian Embassy in Ottawa, the Egyptian General Consulate in Montréal and backed up at home by the Egyptian Ministry of Higher Education.

#### Selected Cultural Activities during the 1<sup>st</sup> Quarter of 2017:

##### • Participation in Cultural Activities

Keeping a continuous contact with the Canadian cultural society, the Director of the Egyptian Cultural and Educational Bureau participated in several artistic events in Montréal.



##### • Start of the Exhibition "Montréal-Le Caire"

Within the Canadian festivity of 150 yrs and the 375th Anniversary celebrations of Montréal city, an Art Exhibition is held for 4 weeks entitled "Montréal - Le Caire" by the Egyptian Artist and Photographer Magdoline Youssef showing the beauty of old buildings in both cities.

Ce bulletin d'information met en évidence les activités culturelles égyptiennes accomplies et soutenues par notre Bureau égyptien des Affaires Culturelles et de l'Éducation au Canada, également soutenu par l'Ambassade d'Égypte à Ottawa, le Consulat Général d'Égypte à Montréal.

#### Certaines activités culturelles au cours du 1<sup>er</sup> trimestre de 2017:

##### • Participation aux activités culturelles

Gardant un contact continu avec la société culturelle canadienne, le Directeur du Bureau Égyptien des affaires culturelles et de l'éducation a participé à plusieurs événements artistiques à Montréal.



##### • Début de l'exposition «Montréal-Le Caire»

Au cours de la fête canadienne de 150 ans et des célébrations du 375e anniversaire de la ville de Montréal, une exposition d'art se déroule pendant 4 semaines intitulée «Montréal - Le Caire» de l'artiste égyptienne et photographe Magdoline Youssef montrant la beauté des bâtiments anciens dans les deux villes.





## Bureau of Cultural and Educational Affairs in Canada

## Bureau des Affaires Culturelles et L'Education du Consulat General d'Egypte au Canada

### Contact Us

Egyptian Bureau of Cultural and Educational Affairs in Canada  
1 Place Ville-Marie #1076  
Montréal, Québec  
H3B 4S6 Canada  
Phone: (514) 866-0239 - Fax: (514) 866-0932  
Opening hours Help-desk: Monday to Friday from 09:00 to 15:30  
e-mail: [bcac@egypt-edu-can.net](mailto:bcac@egypt-edu-can.net)



- **A PhD Degree on Egyptology Conferred by UQAM:**

The University of Québec recently awarded a PhD degree to one of its candidate preparing his thesis on the value of birds in ancient Egypt.



- **Egyptology Lecture on Aspects of Kingship**

The Society of the Studies of Egyptian Antiquities organized a lecture for Professor Katja Goebs (associate professor of Egyptology - University of Toronto) on Aspects of Kingdom-ship in Coffin Texts. Egyptian Culture Bureau director was invited and assisted.



- **Sample Information from our Bureau Website:**

Services Provided by Our Office

<http://www.egypt-edu-can.net/index.php?id=50>

Egyptology Events

<http://www.egypt-edu-can.net/index.php?id=17>

- **Un doctorat en égyptologie confié à l'UQAM:**

L'Université de Québec a récemment décerné un doctorat à l'un de ses candidats pour préparer sa thèse sur la valeur des oiseaux dans l'Egypte ancienne.



- **Conférence d'égyptologie sur les aspects de la royauté**

La Société des études des antiquités égyptiennes a organisé une conférence pour le professeur Katja Goebs (professeur agrégé d'égyptologie - Université de Toronto) sur les aspects du royaume dans les textes de Coffin. Le directeur du Bureau Égyptien de la culture a été invité et a assisté.

- **Exemples d'informations provenant de notre site Web:**

Services Fournis par notre Bureau

<http://www.egypt-edu-can.net/index.php?id=50>

Événements d'Égyptologie

<http://www.egypt-edu-can.net/index.php?id=17>